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1. Godkendelse af dagsorden 
2. Justering af studieordning 

 

 

 

 

 

 

Punkt  1. Godkendelse af dagsorden  

Sagsansvarlig: 

Anette Riis 

 

 Journalnr.:   

REFERAT/ 
DAGSORDEN 

Mødeleder: 

Anette Riis 

Referent: 

Trine Brøndberg 

E: TRBO@via.dk 

Dato: 15. marts 2024 
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Bilag 
 

 

Sagsfremstilling 
Godkendelse af dagsordenen 

 

Indstilling 
Dagsordenen godkendes med eventuelle tilføjelser til punktet Evt. 

 

Referat 
Dagsordenen blev godkendt.  

 

Kommunikation 
 

Punkt  2. Justering af studieordning  

Sagsansvarlig: 

 

 Journalnr.:   

Bilag 
Bilag 1-Studieordning 2024 - VIA Bioanalytikeruddannelsen 

Sagsfremstilling 
 
Indstilling 
Det indstilles, at Uddannelsesudvalget drøfter de indstillede ændringsforslag til studieordningen med henblik 

på en godkendelse af disse. 

 

Referat 
Susanne Markussen orienterede om, at ledelsen siden sidste møde i uddannelsesudvalget har holdt et 

møde med juristerne i VIA og at tilsendte version af studieordningen er godkendt af juristerne. Herefter har 

Susanne Markussen modtaget tilbagemelding fra Censorformandskabet, som bemærkede en enkelt 

væsentlig fejl vedr. 6. semesters eksamen, hvor det fremgik, at bedømmer er underviser fra VIA. 

Bedømmere er både klinisk og teoretisk underviser og dette er herefter tilrettet i studieordningen.  

Endvidere er en indskærpelse af, at de eksterne censorer er bedømmere til eksamen indskrevet i 

studieordningen og betegnelsen Klinisk vejleder er ændret til Klinisk underviser, selvom der er forskellige 

måder at organisere dette på ved de forskellige kliniske uddannelsessteder. 

Censorformandskabet tilkendegav, at studieordningen var letlæselig og forståelig. studieordning. 

 

Uddannelsesudvalgets kommenterede studieordningen og kommentarerne blev taget til efterretning og er 

efterfølgende tilrettet. 

 

Anette Riis kommenterede, at der er stadig en bekymring ift. 10 ECTS Tværprofessionelt fag på 6. semester, 

men at dette ikke havde indflydelse på godkendelsen. 

 

 

Studieordningen blev godkendt af uddannelsesudvalget til videresendelse til underskrift ved rektor. 

 

Specialiseringsprojekt ved Dbio 

Karin Vestergaard orienterede om, at der i specialiseringsprojektet i samarbejde med Danske Regioner står, 

at det kræver 1-2 års oplæring for bioanalytikerne efter endt uddannelse. 

 

Susanne Markussen kommenterede, at dette sikkert vil tages med, når der næste gang skal udarbejdes ny 

studieordninger. Lige nu retter uddannelsen sig efter den gældende bekendtgørelse. 

 

Anne Sofie Landbo kommenterede, at det siden professionsbacheloruddannelsen blev udviklet og il en 

generalistuddannelse, hvor man rummer alle specialer. Det er en fin ambition at have, at dimittenderne kan 
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varetage jobbet selvstændigt og uden oplæring, men det er ikke sikkert, at det er muligt, da opgaverne som 

bioanalytiker mere komplekse nu. 

 

Anette Riis kommenterede spurgte til, om man evt. tænke kunne tænke det mere ind i bekendtgørelse og 

studieordning. 

Susanne Markussen besvarede, at der vil være en opmærksomhed på slutkompetencerne i udviklingen af 

en ny uddannelse.  

 

Tine Meyer kommenterede, at der altid vil være en oplæringsperiode - også for de erfarne bioanalytikere, der 

skifter afdeling eller speciale, selvom de kender tilgangen til kvalitetssikring etc. De nyuddannede er dygtige, 

når de kommer ud til aftagerne. 

 
Kommunikation 
Susanne Markussen sender den indstillede studieordning til godkendelse og underskrift ved rektor i VIA. 


